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تنگه هرمز آبراهی بسیار مهم در جنوب ایران است و از 
مهم ترین مسیرهای تردد تجاری در جهان بشمار می رود. 
قرار داشتن بخش قابل توجهی از منابع نفت و گاز جهان در 
آب های خلیج فارس، اهمیت تنگه هرمز را بطور چشمگیری 
افزایش می دهد. تمام کشورهای صادر کننده نفت از منطقه 
خلیج فارس، بخش قابل توجهی از تولید روزانه خود را از 
مسیر تنگه هرمز به دیگر نقاط جهان می فرستند. در سال های 
اخیر به دلیل تنش های گسترده سیاسی و تسلط ایران بر 

بخش های وسیعی از تنگه هرمز، نیروهای نظامی حضور 
بیشتری در تنگه هرمز و اطراف آن داشته اند. در واقع هر 
تاثیر  جهان  اقتصاد  بر  هرمز،  تنگه  محدوده  در  تغییری 
می گذارد. امکان استفاده و بهره برداری از موقعیت و منابع 
تنگه هرمز در اختیار ایران و عمان است. در شرایط صلح 
امکان استفاده از تنگه برای تردد کشتی ها میسر است؛ اما در 
زمان های خاص، اگر یکی از کشورهای ایران و عمان درگیر 
جنگ باشند، می توانند همه کشتی های عبوری از تنگه را 

پیش از عبور بازرسی کنند. در حالت کلی استفاده از حریم 
تنگه هرمز برای کشورهای همجوار با آن مجاز است و امکان 
به تعلیق درآوردن ترددها برای کشورهای مشرف به تنگه 
وجود ندارد. در واقع این تنگه یک گذرگاه حیاتی برای صنعت 
نفت جهان است. بنابراین امنيت تنگه هرمز و جمهوری 
اسلامی ايران به عنوان بزرگترين قدرت در ميان هشت کشور 
ساحلی خلیج فارس با داشتن بيشترين كرانه به طور متقابل 
به هم وابسته است و به همين دليل ايران می تواند برای 

تأمين امنيت اين منطقه حساس از امکاناتی همچون جزایر 
اقماری خليج فارس در دهانه هرمز كه موقعيت جغرافيايی 
سرزمينش در اختیار میگذارد به عنوان پاشنه های دفاعی 
بهره گيرد و در كنار قدرت سخت با قدرت نرم دیپلماسی، 
فرهنگی و رسانه ای، خود را به عنوان بازیگر اصلی تأمين 
امنيت تنگه به همسایگان ساحلی خليج فارس و حتی 
قدرت های فرامنطقه ای بقبولاند تا در نهایت با تأمين امنيت 

تنگه در راستای تامين امنيت ملی خود گام بردارد.

سارا نصرتی 
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مسئلۀ زنگِ ورزش و 

دانش  آموزان در مدارس 

نقش ورزش در یادگیری و تأثیرات مثبت آن بر سلامت جسم، 
ذهن، روح، حافظه، تمرکز و انگیزه برای همه ناشناخته مانده 
است. استفاده از فواید ورزش فقط به مدرسه و تحصیل محدود 
نمی شود، همه افراد باید آن را در زندگی روزمره خود بگنجانند تا 
از نتایج مثبت ورزش بهره مند شوند، زیرا اثرات مفید و موثر آن 
در شغل و زندگی افراد نیز می تواند مفید باشد و دستاوردهای 
زیادی برای مردم به ارمغان آورد. ورزش می تواند سلامت روان 
دانش آموزان را بهبود بخشد، ورزش می تواند بهترین دفاع در 
برابر بسیاری از مشکلات و مشکلات مربوط به سلامت روحی 
و روانی فرد باشد. دانش آموزان می توانند استرس زیادی را در 
کلاس درس و در زندگی خود تجربه کنند. این استرس ها می تواند 
ناشی از عواملی مانند رابطه بد با همسالان، اضافه وزن، نمرات بد، 
مشکلات خانوادگی، مشکلات روانی، مشکلات اقتصادی و مالی 
و... باشد و ورزش می تواند این استرس ها را کنترل کرده و به 
مرور زمان آن  ها را کاهش دهد و به فرد اجازه می دهد تعادل برقرار 
کند. در واقع فعالیت بدنی یک راه طبیعی برای جلوگیری از اثرات 
منفی استرس است که می تواند اثرات استرس مزمن را از بین 
ببرد. مطالعات نشان می دهد افرادی که فعالیت بدنی و ورزش 
را وارد زندگی خود می کنند، از نظر اجتماعی نیز فعال هستند و 
اعتماد به نفس بیشتری دارند که منجر به ارتباطات اجتماعی 
مثبت در بین مردم به ویژه دانش آموزان می شود. زمانی که فرد 
از نظر بدنی فعال است، میزان اکسیژن ارسالی به مغز نیز افزایش 
می یابد و این توانایی فرد را برای تمرکز، یادگیری و به خاطر 

سپردن آموخته های قبلی افزایش می دهد.

پیام جامعه مدرسین به مناسبت شهادت 

رئیس دفتر سیاسی حماس شهید یحیی سنوار

بسم الله الرحمن الرحیم
انا لله و انا الیه راجعون

شهادت رهبر شجاع مقاومت اسلامی فلسطین، مبارز نستوه و 
متفکر، حاج یحیی سنوار را به همه آزادیخواهان جهان، جبهه 
قدرتمند و فداکار مقاومت اسلامی در غرب آسیا، ملت غیور 

فلسطین و جنبش اسلامی حماس، تسلیت عرض می کنیم.
آن شهید خستگی ناپذیر در خط مقدم و در حال مجاهدت در 
راه آزادی به شهادت رسید و این نشان دهنده شجاعت و دلاوری 
کم نظیر رهبران، فرماندهان و رزمندگان مقاومت اسلامی است. 
او و جمعی از یارانش شهید شدند و به فوزی عظیم نائل آمدند؛ 
اما با رفتن آنان، دیگر رهبران و رزمندگان مقاومت به جهاد ادامه 
خواهند داد و هیچ خللی در اراده این مجاهدان ایجاد نخواهد شد.

فلسطین باوجود چنین فرزندانی، همچنان برای مبارزه، فرمانده و 
رزمنده دارد. شعله های مقاومت خاموش شدنی نیستند و آتش 
خشم مظلومان، جبهه ظلم و استکبار را خواهد سوزاند. وَسَيَعْلَمُ 

الَّذِينَ ظَلَمُوا أَيَّ مُنقَلَبٍ يَنقَلِبُونَ؛
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن تسلیت شهادت فرمانده 
دلاور یحیی سنوار و جمعی از مجاهدان سلحشور حماس، اعلام 
می کند، همان طور که پس از شهادت بزرگانی بسیار در لبنان و 
فلسطین، جبهه مقاومت از حرکت بازنایستاد، مبارزه با اسرائیل 
اسرائیلِ  و  داشت  خواهد  ادامه  دوچندان  روحیه ای  و  باقوت 

درمانده، سقوط و پایان سیاه خود را به زودی خواهد دید.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید علی  اکبر 

چینیا« که 8 خرداد 
62 به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت، 
گرامی باد

رویداد

»شی جین  پینگ« -رئیس جمهور چین- در بازدید از یگان موشکی ارتش کشورش از نیروهای این یگان خواست بازدارندگی و 
توانمندی های رزمی خود را تقویت کرده و قاطعانه به وظایف محول شده از سوی حزب حاکم و خلق چین به آن  ها عمل کنند.
رئیس جمهور چین از یکی از لشگرهای نیروی موشکی ارتش آزادی بخش خلق چین بازدید کرده و از سربازان این بخش خواست 
»بازدارندگی و توانمندی های رزمی« خود را تقویت کنند. شی جین پینگ در جریان این بازدید همچنین از سربازان یگان موشکی 

استراتژیک ارتش کشورش خواست »قاطعانه وظایف محول شده توسط حزب حاکم و خلق چین به آن  ها را به اجرا درآورند«.

رئیس جمهور چین خواستار تقویت توان رزمی یگان موشکی کشورش شد

شهر ما خانۀ ما )23(

خبر اول

بین  الملل

رسانه آمریکایی با اشاره به شهادت »یحیی سنوار« رئیس دفتر 
سیاسی حماس گزارش داد تاریخ نشان می دهد که نمی توان 
جنبش های مقاومت را نابود کرد و اگرچه چهره ای برجسته 
همچون سنوار به شهادت رسیده اما حماس بسیار زنده است.

روز  صهیونیستی  رژیم  ارتش  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
پنجشنبه از ترور »یحیی سنوار« رئیس دفتر سیاسی جنبش 
حماس طی درگیری ها و حملاتی در جنوب نوار غزه خبر داد. 
جنبش حماس هم روز جمعه شهادت سنوار را تایید و اعلام 
کرد که او »در خط مقدم جهاد و در رویارویی با ارتش رژیم 
اشغالگر و در دفاع از سرزمین فلسطین و مقدسات آن به 

شهادت رسید«.
و شهادت  ترور  به  اشاره  گزارشی ضمن  در  پالسی«  »فارن 
رئیس دفتر سیاسی جنبش حماس به دست نیروهای رژیم 
صهیونیستی در گزارشی با عنوان »سنوار مرده اما حماس 
بسیار زنده است«، می نویسد: »شما نمی توانید یک ایده را 
به قتل برسانید. از آن مهم تر این است که فرار از چالش هایی 
ایجاد کرده، دشوار  اسرائیل  برای  این جنبش مقاومت  که 

می باشد. حماس تلاش هایش را مضاعف می کند«.
این نشریه آمریکایی در ادامه با اشاره به برخی چهره های 
پیشین مقاومت از جمله »خلیل الوزیر« ملقب به ابو جهاد، 
از فرماندهان برجسته سازمان آزادیبخش فلسطین )ساف(، 
لبنان،  حزب الله  دبیرکل  دومین  الموسوی«  عباس  »سید 

»فتحی شقاقی« دبیرکل حزب جهاد اسلامی فلسطین در سال 
۱۹۹۵ و »احمد یاسین« بنیانگذار جنبش حماس که توسط 
رژیم صهیونیستی به شهادت رسیدند، می نویسد: »همه این 
افراد توسط اسرائیل کشته شدند اما اسرائیل قادر نبوده پایان 
مقاومت را رقم بزند. به هر حال باید این مسئله را برجسته کرد 
که مقاومت بیهوده نیست و سنوار می دانست که ترورش به 

دست اسرائیل، منبع الهامی برای مقاومت خواهد شد«.
»فارن پالسی« به این مسئله می پردازد که برخی از تحلیلگران 
تصور می کنند اگر رژیم صهیونیستی تمام چهره های مقاومت 
را از بین ببرد، آن موقع صلح امکان پذیر می شود اما این رسانه 
آمریکایی استدلال می کند: »اعضای حماس در نبود این رهبران 

هم می توانند مبارزه کنند و انتقام را از اسرائیل بگیرند«.
»جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا در واکنش به شهادت سنوار با 
انتشار بیانیه ای که در تارنمای کاخ سفید نیز منتشر شده، آمده 
است: »اوایل امروز، مقامات تیم امنیت ملی، من را از عملیاتی 
در غزه که احتمالا به مرگ یحیی سنوار، رهبر حماس انجامیده 
است، آگاه ساختند. آزمایش های دی ان ای مرگ سنوار را تایید 

کردند، امروز، روز خوبی برای اسرائیل و برای آمریکا است«.
ملت  علیه  صهیونیستی  رژیم  مرگبار  بمباران های  آغاز  از 
از  یکی  متحده  ایالات   ،۲۰۲۳ اکتبر  هفتم  در  فلسطین 
بزرگ ترین حامیان مالی، سیاسی و تسلیحاتی این رژیم باقی 
مانده است و در ظاهر دم از آتش بس می زند، اما در عمل، 
کاری برای توقف خشونت ها و وادار کردن تل آویو برای خاتمه 

جنگ صورت نمی دهد.

در سایه حمایت های کورکورانه واشنگتن، رژیم صهیونیستی 
جنایاتش را به لبنان هم کشانده و هزاران نفر را به خاک و 
خون کشیده است. مقامات لبنانی اعلام کردند که تاکنون 
دست کم ۱۴۰۰ لبنانی از جمله غیرنظامیان و کادر درمان به 
شهادت رسیده و ۱.۲ میلیون نفر از خانه های خود رانده شده اند.

»فارن پالسی« در این گزارش همچنین به ترور و شهادت 
سپهبد حاج »قاسم سلیمانی«، فرمانده وقت نیروی قدس 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به دست دولت آمریکا تاکید 
می کند: »پس از این ترور، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران 

هرگز فرصتی را از دست نداد و حتی قوی تر از پیش شد«.
این رسانه آمریکایی همین اظهار نظر را درباره شهادت سنوار 
عنوان می کند و در پایان این گزارش می نویسد: »ترور سنوار 
شاید اکنون برای اسرائیل یک دستاورد بزرگ تلقی شود، اما 
دیگران به جای سنوار ظهور خواهند کرد و مقاومت ادامه 

خواهد داشت«.

او مُرده اما حماس بسیار زنده است؛

فارن پالسی دربارۀ شهادت سنوار چه گفت؟
حسن صانعی  پور 

گفت  آمریکا  مرکزی  اطلاعات  سازمان  سابق  مدیر 
برقراری  برای  کابینه رژیم صهیونیستی عزم سیاسی 
رهبر حماس،  ترور  با  و  ندارد  را  غزه  در  پایدار  صلح 
کرده  کمتر  قبل هم  از  را  آتش بس  برقراری  احتمال 

است.
»دیوید پترائوس« مدیر سابق سازمان اطلاعات مرکزی 
آمریکا )سیا( گفت رژیم صهیونیستی خواستار صلح در 
غزه نیست و با به شهادت رساندن »یحیی السنوار« رهبر 
حماس در غزه، حصول آتش بس را دشوارتر کرده است.
او با بیان اینکه سرنوشت صلح فلسطین در دستان 
این  گفت  است،  صهیونیستی  رژیم  ائتلافی  کابینه 
کابینه عزم سیاسی کافی برای برقراری صلح را ندارد 

و اجازه برقراری صلح پایدار و هم زیستی یهودیان و 
فلسطینیان را نخواهد داد.

پترائوس همچنین با اشاره به شهادت یحیی السنوار 
در حمله صهیونیست ها به غزه، گفت این اقدام یک 
خلأ رهبری در ساختار حماس ایجاد کرده است که تا 
زمان تعیین جانشین شهید السنوار، پر نخواهد شد. 

ازاین رو، حصول صلح و توافق فعلًا ممکن نیست.
در  صهیونیستی  و  غربی  تحلیلگران  از  بسیاری 
ماه های گذشته اعلام کرده اند که »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی پایان جنگ را به نفع 
صورت  در  زیرا  نمی داند،  ائتلافی اش  کابینه  و  خود 
در  خود  اشتباهات  مسؤولیت  باید  او  جنگ،  پایان 

دوران جنگ و در عملیات طوفان الاقصی را پذیرفته 
رژیم  دادگاه های  در  قضایی  پرونده  چندین  با  و 

صهیونیستی مواجه است.

سناتور مستقل آمریکایی در واکنش به شهادت یحیی 
السنوار در حمله رژیم صهیونیستی به رفح اظهار کرد با 
حذف سنوار، نتانیاهو و کابینه افراطی او دیگر بهانه ای 
برای ادامه دادن به جنگ نداشته و باید جنگ را متوقف 

کنند.
در  بیانیه ای  آمریکایی  مستقل  سناتور  سندرز«،  برنی 
واکنش به شهادت »یحیی السنوار« منتشر کرده و مدعی 
شد این شهید برجسته محور مقاومت به دلیل طراحی 
الاقصی، یک »جنایتکار  اکتبر طوفان  عملیات هفتم 

جنگی« است.
خواستار  خود  بیانیه  ادامه  در  آمریکایی  سناتور  این 
دیگر  »اکنون  نوشت:  و  شده  غزه  جنگ  در  آتش بس 

بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل و کابینه افراطی 
او بهانه ای برای ادامه دادن به جنگ تمام عیار خود علیه 
مردم فلسطین که تاکنون باعث کشته شدن 42 هزار 
فلسطینی و زخمی شدن 100 هزار تن دیگر شده ندارند؛ 
تلفاتی که دو سوم آن  ها را زنان، کودکان و سالمندان 

تشکیل می دهند«.
سندرز همچنین ادامه داد: »دیگر توجیهی برای تداوم 
جلوگیری کردن از رساندن کمک های بشردوستانه به 
انبوه هزاران کودک ساکن نوار غزه که گرفتار گرسنگی 
دادن  ادامه  برای  توجیهی  دیگر  ندارد.  وجود  هستند 
و  درمان  و  بهداشت  تاسیسات  خانه ها،  انهدام  به 
توجیهی  دیگر  اکنون  ندارد.  وجود  غزه  زیرساخت های 

برای به عقب انداختن هر چه بیشتر توافق بر سر آتش 
بس و آزادسازی گروگان ها وجود ندارد«.

در ادامه بیانیه این سناتور آمریکایی آمده است: »و 
همچنین مطلقا هیچ توجیهی برای تداوم پشتیبانی 
نتانیاهو  از سیاست های وحشتناک  متحده  ایالات 
که عامل نقض واضح قوانین بین المللی و آمریکا 
به  نمایندگان  بازگشت  از  بعد  ندارد.  هستند وجود 
کنگره مجلس سنا بر سر قطعنامه های مشترک من 
به  تهاجمی  تسلیحات  فروش  کردن  بلوکه  سر  بر 
اسرائیل رای گیری خواهد کرد. ما باید به همدست 
بودن خود در این جنگ بی رحمانه و غیرقانونی پایان 

دهیم«.

»مدیر سابق سیا« در واکنش به شهادت السنوار:  دولت اسرائیل خواستار صلح پایدار نیست

نتانیاهو دیگر هیچ بهانه ای برای ادامه جنگ ندارد

امیرمحمد سهرابی 



یکشنبه 29 مهر 14۰۳      شمارگان 1664 3

دادگستری  جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاون 
کل استان البرز از کاهش ۲۱ درصدی سرقت ها با تقـویت 
کمیته ی هماهنگی قرارگاه پیشگیری از سـرقت طی سال 

جاری در این استان خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، »فرید نجف نیا« روز گذشته در 
بازدیدهای پیشگیرانه رسانه گردی حضور پیدا کرد و با اعلام 
این خبر، اظهار کرد: امسال اجرای دقیق ۶۹ برنامه تعریف 
شده در اقدامات اجرایی قرارگاه پیشگیری از سرقت توسط ۲۵ 

دستگاه ذیربط در استان البرز پیگیری شده است.
وی اضافه کرد: امسال یکی از برنامه های اجرا شده توسط 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری البرز، 
سازش میانگین ۲۰ درصدی در پرونده های طلاق توافقی  و 

یک طرفـه بوده است.
نجف نیا بیان کرد: برنامه های متعدد به منظور توسعه و 
تقویت خدمات کمی و کیفی مشاوره ای به زوجین متقاضی 
طلاق و ارائه مشاوره به سه هزارو ۴۷۱ زوج متقاضی طلاق 
مراکز مشاوره خانواده در سه شهرستان تابعه استان البرز اجرا 

شده است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان البرز برگزاری ۶ هزارو ۳۵۰ جلسه خدمات مشاوره ای 
در  غربالگری  خدمات  ارائه  طلاق،  متقاضی  زوجین  برای 

سامانه تصمیم به یک هزارو ۷۲۰ زوج مراجعه کننده به مراکز 
مشاوره را از دیگر اقدامات این معاونت ذکر کرد.

نجف نیا در بخش دیگری از سخنان خود از راه اندازی ۲ مرکز 
مشاوره خصوصی پیش از طلاق در شهرستان های فردیس و 
ساوجبلاغ با مجوز مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
کارگاه   ۷۲ امسال  گفت:  و  داد  خبر  قضائیه  قوه   خانواده 
آموزشی سبک زندگی برای ۶۴۸ نفر از متقاضیان طلاق برگزار 

شده است.
وی هدف از بازدیدهای میدانی از رسانه های استان البرز را 

پیشگیری از جرایم و آسیب های اجتماعی عنوان کرد.
نجف نیا به تاریخچه تشکیل معاونت اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم در قوه قضائیه، اهداف، رسالت و چشم اندازهای 
آن پرداخت و گفت: براساس تعریف ارائه شده در ماده ۲ 
قانون مجازات اسلامی، هر رفتاری اعم از فعل یا ترک فعلی 

که در قانون برای آن مجازات تعیین شده، جرم است.
وی افزود: در این معاونت تلاش می کنیم با توجیه، هشدار 
دادن، آگاهی بخشی، ارتقای دانش حقوقی و گسترش فرهنگ 
پیشگیری، کاهش گمنامی و برهم زدن محیط و موقعیتهای 

وقوع جرم، فرصتهای ارتکاب جرم را از مجرم سلب کنیم.
جرم  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاونت  افزود:   نجف نیا 
دادگستری البرز، همکاری های حرفه ای و متنوعی با طیف 

گسترده ای از خبرگزاری ها دارد و هدف از این همکاری ها 
عمومی  آگاهی   ارتقای  بسترهای  فراهم سازی  بازدیدها،  و 
و حقوقی شهروندان و توزیع و انتشار محصولات خبری و 

رسانه ای معاونت از طریق بسترهای اطلاع رسانی است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان البرز با تأکید بر اینکه اصحاب خبر و رسانه می توانند با 
اطلاع  رسانی و فرهنگ سازی در پیشگیری از جرایم گام های 

مؤثری بردارند.

در شهر

»فرید نجف  نیا« خبر داد؛

کاهش ۲۱ درصدی وقوع سرقت در البرز

از »البرز« چه خبر؟

 

»امام جمعه رشت«:

برنج و چای خارجی را تا فروش 

تولید داخل وارد نکنید

نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت بیان کرد: بر 
اساس آمارهای ارائه شده از سوی مسئولان ذی ربط هنوز 
بخشی از برنج های خارجی سال گذشته در بنادر یا مناطق 
ورودی کالا مانده است؛ درخواست مردم استان  های شمالی 
کشور از دولت آن است که این برنج ها را وارد بازار نکنند تا 
کشاورزان این خطه محصول خود را با قیمت متناسب به بازار 

عرضه کنند.
آیت الله رسول فلاحتی در خطبه های آئین عبادی، سیاسی 
این هفته نماز جمعه رشت افزود: پیشنهاد کردیم اگر قیمت 
برنج برای برخی مردم بالا است حداقل شرکت های بزرگ، 

بیمارستان ها، صنایع دفاعی و نیروهای مسلح برنج را بخرند.
وی تصریح کرد: همچنین حدود ۴۵ درصد معوقات چایکاران 
مدعی  هم  کارخانه داران  البته  است؛  نشده  پرداخت  هنوز 
هستند باید چای را بفروشند بعد پول چایکاران را پراخت کنند 
که حرف درستی است اما از دولت می خواهیم واردات چای 
را به تعویق بیاندازند و یا نگذارند تا فروش محصول داخلی 

وارد بازار شود.
آیت الله فلاحتی با تاکید بر اینکه باید حداقل ذائقه شان مردم 
کشور به چای شمال کشور که محصولی سالم است عادت 
داده شود، اظهار کرد: محصول زیتون هم امسال اگرچه بهتر 
از سال گذشته است اما آفت هایی داشته از اینرو زیتون کاران 

نیازمند حمایت دولتمردان هستند.
خطیب جمعه رشت در بخش دیگری از سخنان خویش با 
زیرسوال بردن سازمان ملل متحد و مجامع جهانی گفت: 
این سازمان توسط قلدرهای جهانی شکل گرفت و دردی 
از ملت های جهان دوا نکرد و نخستین ظلمشان را بر امت 
اسلامی روا داشتند و با همکاری قدرت های استکبار جهانی 
فلسطین به اشغال قدرت های صهیونیستی درآمد و اخیرا 

گوترش دبیر کل سازمان ملل متحد هم به تنگ آمده است.
آیت الله فلاحتی با اشاره به آمار ارائه شده از نشریه ایندیپندنت 
گفت: بر اساس نوشته این نشریه، رژیم جعلی غاصب و 
اسرائیلاین  سگ هار بیش از ۱۲۰ هزار بار غزه را موشک باران 
کرد و ۶۰ درصد اماکن زندگی و اداری این منطقه را تخریب کرد 

و اینها جنایاتی به اعتراف نشریات جهانی است.
امام جمعه رشت با بیان اینکه ۴۱ هزار نفر اعم از زن  و کودک 
نیز به شهادت رسیدند، گفت: درست است این همه شهید 
دادیم اینها برادران و خواهران دینی ما بودند و بر همه واجب 
است که همدلی کنند اما اکنون منطق مقاومت، منطق قالب 
و شعار همه ملت ها شده است و در چندین عرصه نه تنها 
کوتاه نیامدیم بلکه در برابر این رژیم جعلی و سگ هار قوی 
تر شدیم و غزه همچنان مقاومت می کند و موجب خسارات 

بسیاری به این رژیم جعلی شده است.
آیت الله فلاحتی گفت: ملت ایران ملتی مقتدراست؛ مگر دنیا 
همین آمریکا و چند کشور اروپایی است؟ شما در برابر این 
همه جنایات آمریکایی ها که بمب ۱۰۰ تنی می فرستند که رژیم 
غاصب بر سر مردم لبنان بریزد یک کلمه حرف نمی زنید و در 
برابر آمریکا مثل موش هستید و البته ملتهای این کشورها 

دریافته اند که اینها رهبرانی بی عرضه دارند.
وی ادامه داد: ملت ایران با همه هجمه های استکبار جهانی 
بسیج شدند و در سایه امامین انقلاب همچنان با حضورشان 
ملت های عالم را متوجه خود کرده اند بطوریکه امروز ملت های 
جهان حقانیت این ملت غیورو پایبند به ارزش های اسلامی را 

از اعماق جان باور دارند.

گیلان

مدیرعامل شرکت آبفا استان البرز از مشترکان خواست 
اقدامات لازم برای پیشگیری از یخ زدگی کنتورهای آب 

به ویژه در مناطق کوهستانی استان به عمل آورند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی شرکت 
آبفا البرز، »حمیدرضا نامداری« روز گذشته گفت: با توجه 
به پیش بینی سازمان هواشناسی مبنی بر ورود سامانه 
بارشی سرد به کشور و کاهش محسوس دمای هوا طی 
روزهای آینده، جلوگیری از یخ زدگی کنتورهای آب در 
برخی مناطق به ویژه مناطق کوهستانی استان ضروری 

است.
لوله های  و  کنتورها  عایق بندی  افزود:  ادامه  در  وی 
لذا  است،  مؤثر  یخ زدگی  از  پیش گیری  در  آب رسانی 
توصیه می شود با قراردادن پشم شیشه، گونی کنفی و 

پوشال در محفظه کنتور و عایق کردن لوله های سطحی، از 
یخ زدگی انشعاب و کنتور جلوگیری شود.

مدیرعامل آبفا البرز تاکید کرد: در صورت مشاهده یخ زدگی 
کنتور و لوله ها ، از حرارت مستقیم، برافروختن آتش در 
مجاورت شیرها و لوله های آب، ریختن آب جوش روی 

کنتور و لوله های آب داخل ساختمان خودداری شود.
وی گفت: درصورت بروز مشکل یخ زدگی کنتور و لوله 
های آب ، شهروندان استان البرز می توانند با سامانه 
البرز تماس  استان  تلفنی ۱۲۲ شرکت  آب و فاضلاب 
حاصل نمایند تا گروه های امدادی آبفا در کمترین زمان 

ممکن به موضوع رسیدگی کنند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری البرز گفت: 
کرج به عنوان دومین شهر دوستدار کتاب در کشور توسط 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی شناخته شد که نشان از 

ظرفیت بالای این کلانشهر است.
به گزارش »دنیای هوادار«، مرتضی ولی پوری روز گذشته 
در نشست انجمن کتابخانه های عمومی استان البرز افزود: 

بهترین الگوی کتابخوانی رهبر معظم انقلاب هستند که 
توصیه مهم ایشان هم توجه به امر کتاب و کتابخوانی 
است. از سوی دیگر کتاب و کتابخوانی شاخص مهمی 
از توسعه یافتگی است و باید برای این مهم برنامه ریزی 

اساسی صورت پذیرد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری البرز بیان 

کرد: ما وظیفه داریم که افزایش سطح سرانه کتابخانه های 
عمومی را در دستور کار قرار دهیم.

وی اضافه کرد: اکنون پنج پروژه احداث کتابخانه جدید در 
نقاط مختلف استان البرز در حال ساخت و تکمیل هستند.

وی گفت: کتابخانه های تنکمان و ماهدشت نیز سال آینده 
تکمیل و افتتاح خواهند شد.

اداره کل تامین اجتماعی استان البرز توانست پس از کرمانشاه و 
قم رتبه سوم کشور را احراز کند.

اداره کل  روابط عمومی  از  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
تامین اجتماعی استان البرز و بر اساس اعلام گزارش عملکردی 
سه ماهه دوم سال ۱۴۰۳  از سوی معاونت توسعه مدیریت و 
منابع انسانی سازمان تامین اجتماعی؛ اداره کل تامین اجتماعی 

استان البرز در میان ادارات کل بیمه ای کشور رتبه سوم کشور را 
کسب و در میان ادارات تیپ دو کشوری؛ رتبه دوم را احراز کرد.

ماموریت  راستای  در  البرز  استان  اجتماعی  تامین  کل  اداره 
سازمانی و با هدف ارتقاء رتبه در ارزیابی شاخص های ستادی 
در سال جاری نظیر تحقق بودجه مصوب، جذب بیمه شدگان 
جدید، کنترل و نظارت بر ارائه تعهدات بلندمدت، انجام اقدامات 

حقوقی و ارائه خدمات غیرحضوری و... با اهتمام و تلاش 
ویژه همکاران، تدوین و اجرای برنامه های تحولی و با انجام 
اقداماتی نظیر تحلیل و آسیب شناسی نتایج ارزیابی، برگزاری 
و  دقیق  رصد  و  کل  اداره  تخصصی  حوزه های  در  جلسات 
پیگیری مستمر وضعیت شاخص های یادشده در سطح شعب 

تابعه موفق شد در سه ماهه دوم رتبه سوم را کسب کند.

برای مراقبت از کنتورهای آب مشترکان البرزی؛  آبفای استان چه توصیه    ای دارد؟

کرج شهر دوم دوستدار کتاب در کشور شد

در میان ادارات کل بیمه ای تأمین اجتماعی کشور؛ البرز سوم شد

»مجتبی معصوم  نژاد« -مدیرکل استاندارد گیلان- گفت: در نیمه نخست امسال ۲۳۹ پروانه کاربرد علامت استاندارد در استان صادر، تمدید 
یا ابطال شده است که از این تعداد ۵۵ پروانه صادر، ۱۷۰ مورد تمدید و لغو شده و ۳۸ فقره هم ابطال شده است. این اداره کل در نیمه 
نخست امسال به ۲۸ مورد شکایت و گزارش های دریافتی مصرف کنندگان از واحدهای تولیدی استان یا سایر نقاط کشور بابت عدم 
رضایت از کیفیت کالاهای خریداری شده رسیدگی کرد که از این تعداد هفت واحد به مبلغ یک میلیارد و ۶۴۰ میلیون ریال جریمه 
شدند. اداره حقوقی، پاسخگویی به شکایات و ارزیابی عملکرد سازمان با رسیدگی به هشت تخلف و استفاده از آن  ها در دادوستد عمومی 
و تجارت و نیز عدم انطباق وزن و حجم کالا با مقدار مندرج بر روی بسته بندی آن  ها متخلفان را به مراجع و شعب قضایی معرفی کرد.

۵۵ پروانه استاندارد در گیلان صادر شد
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در مطالعات اخیر نشان داده شد؛

محققان دانشگاه تهران برای کاهش 
تخریب میکروپلاستیک ها
 بر خاک چه ایده  ای دارند؟

مطالعه اخیر محققان دانشگاه تهران نشان می دهد با استفاده از 
یک نوترکیب زیستی، می توان آسیب پلاستیک های پلی اتیلنی 

به خاک را کاهش داد.
میلاد میرزایی امینیان، دانشجوی دانشگاه تهران در پژوهش 
رساله دکتری خود که با راهنمایی مهدی شرفا و احمدعلی 
پوربابائی، استادان دانشکده علوم و مهندسی خاک دانشکدگان 
کشاورزی و منابع طبیعی دانشگاه تهران انجام شده، راهکاری 
برای کاهش آسیب میکروپلاستیک ها به خاک معرفی کرده 

است.
این نوع پلاستیک ها به دلیل هزینه بالای حذف و جمع آوری، 
پس از برداشت محصول در زمین های کشاورزی رها می شوند 
و به دلیل راحتی، دوام و ماندگاری نامحدود، بحران های محیط 

زیستی می آفرینند.
شرفا استاد راهنمای این رساله با اشاره به اهمیت جلوگیری 
از تجمع این ماده در خاک، درباره پژوهش اخیر گفت: در 
این مطالعه، اثرات منفی LDPE و HDPE بر ویژگی های یک 
سیستم خاک-گیاه بررسی شد. آزمایش ها نشان داد افزودن 
۲ درصد میکروپلاستیک نوع LDPE باعث کاهش چشمگیر 
pH خاک و افزایش آشکار قابلیت هدایت الکتریکی خاک 
)EC( نسبت به نوع HDPE می شود. علاوه بر این، افزودن ۲ 
درصد میکروپلاستیک نوع LDPE به بالا رفتن مشهود کربن 
افزودن ۲ درصد  یافته ها،  اساس  بر  آلی محلول منجر شد. 
میکروپلاستیک نوع HDPE منتج به کاهش معنی دار ساختار و 
پایداری خاک در مقایسه با نوع LDPE شد. همچنین روشن شد 
که خاک حاوی ۲ درصد میکروپلاستیک نوع HDPE آب گریزی 
بیشتری نسبت به خاک دارای نوع LDPE دارد. طبق نتایج این 
بررسی، ویژگی های زیستی خاک به طور چشمگیر تحت تأثیر 
مقادیر بیشتر LDPE قرار گرفتند. افزون بر این، در خاک هایی 
با مقادیر بالاتر میکروپلاستیک، احتمالاً به دلیل انتشار مواد 
افزودنی و رادیکال های آزاد اکسیداتیو در ریزوسفر خاک، به 

کاهش پاسخ های رشد فیزیولوژیکی گیاه انجامید.
زیستی  نوترکیب  درباره  تهران  دانشگاه  علمی  هیأت  عضو 
)MC( معرفی شده که قادر به کاستن اثرات میکروپلاستیک ها 
بر خاک است، توضیح داد: این نوترکیب شامل سه سویه 
 strain SHAn(، )Ralstonia pickettii )MW۲۹۰۹۳۳( باکتریایی
 Lysinibacillus( و   ))Pseudomonas putida strain ShA
F ۱۰–T( strain S۷( xylanilyticus XDB۹( و یک سویه قارچی 
)۱۶S–Aspergillus niger strain F۱( خاک زی برگرفته از خاک 
مناطق دفن زباله های پلاستیکی است. تلقیح نوترکیب زیستی 
به خاک و حضور مقادیر بالاتر میکروپلاستیک های پلی اتیلنی 
به کاهش pH خاک، افزایش آهسته تر EC خاک و افزایش 
معنی دار کربن آلی محلول و ویژگی های زیستی خاک انجامید. 
از نظر خواص فیزیکی، تلقیح نوترکیب زیستی به کاهش اثرات 
فزاینده آب گریزی خاک نسبت به تیمارهای بدون نوترکیب 
زیستی و نیز بهبود بیشتر ساختار خاک و پایداری خاکدانه ها 
منتج شد. بر اساس این مطالعه، مایه زنی نوترکیب زیستی 
جدید به خاک، توانست آسیب میکروپلاستیک ها را از طریق 
شکستن این ذرات، ارتقای ساختار خاک و فضای منافذ و 
افزایش دسترسی مواد آلی محلول، تعدیل کند و شرایط را برای 

رشد و نمو گیاه بهبود بخشد.
این پژوهشگر حوزه خاک شناسی درباره اهمیت پژوهش های 
بیشتر در این زمینه گفت: وجود ذرات پلاستیکی در خاک، 
مسئله  ای حیاتی است، زیرا این ذرات می توانند وارد زنجیره 
غذایی شوند و سلامتی انسان را تهدید کنند. همچنین، درک 
سازوکارهای خاصی که از طریق آن این ذرات و تجزیه پذیری 
زیستی آن  ها بر خواص و فرآیندهای مختلف خاک و به تبع آن، 
بر رشد و توسعه گیاه تأثیر می گذارند بسیار مهم است. این گونه 
مطالعات می توانند با درک عمیق تأثیر میکروپلاستیک های 
پلی اتیلنی بر اکوسیستم زمین های کشاورزی و در نهایت 
با ارائه بینش ها و رویکردهایی مؤثر، در مدیریت زباله های 

پلاستیکی و آلودگی در کشاورزی راهگشا باشند.
 Ecotoxicology and نتایج این مطالعه به تازگی در نشریه

Environmental Safety منتشر شده است.

رسانه های ژاپن بامداد گذشته از پرتاپ »کوکتل مولوتف« به مقر حزب حاکم لیبرال دموکرات ژاپن و برخورد یک دستگاه »ون« که 
به ظاهر حامل مواد آتش زا بود، به موانع ورودی دفتر نخست وزیری این کشور خبر دادند. خبرگزاری کیودو، نشریه » ژاپن تایمز« و 
شبکه تلویزیونی »ان اچ کی« ژاپن به این رویداد پرداختند. کیودو گزارش داد: یک فرد اشیایی که گمان می رفت کوکتل مولوتف باشد 
را به سوی مقر حزب حاکم ژاپن پرتاب و با یک دستگاه ون به موانع مقابل دفتر نخست وزیر این کشور برخورد کرد. بنابراین گزارش، 
 Atsunobu( این حادثه ساعت ۰۵:۵۰ بامداد امروز به وقت ژاپن رخداد و پلیس دراین ارتباط فردی ۴۹ ساله به نام آتسونابو اوسودا

Usuda( از اهالی »کاواگوچی« )Kawaguchi( استان »سیاتما« )Saitama( که در نزدیکی توکیو واقع است را بازداشت کرد.

مقر حزب حاکم و دفتر نخست وزیری ژاپن مورد حمله قرار گرفت فناوری

داستان جلد

ملت های  به  خطاب  پیامی  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
مسلمان و جوانان غیور منطقه با تجلیل از مجاهد قهرمان، 
فرمانده یحیی سنوار تأکید کردند: جبهه مقاومت همانگونه 
که قبلاً با شهادت برجستگان خود از پیشروی باز نماند، با 
شهادت سنوار هم کمترین توقفی نخواهد داشت باذن الله. 

حماس زنده است و زنده خواهد ماند.
متن پیام آیت الله خامنه ای به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
ملّت های مسلمان! جوانان غیور منطقه!

مجاهد قهرمان، فرمانده یحیی السّنوار، به یاران شهیدش 
پیوست.

عزم  با  بود؛  مجاهدت  و  مقاومت  درخشان  چهره ی   او 
پولادین در برابر دشمن ظالم و متجاوز ایستاد؛ با تدبیر و 
شجاعت به او سیلی زد؛ ضربه ی جبران ناپذیر هفتم اکتبر 

را در تاریخ این منطقه به یادگار گذاشت؛ و آنگاه با عزّت و 
سربلندی به معراج شهیدان پرواز کرد.

کسی چون او که عمری را به مبارزه با دشمن غاصب و ظالم 
گذرانده است، سرانجامی جز شهادت شایسته ی او نیست. 
فقدان او برای جبهه ی مقاومت البتّه دردناک است، ولی این 
جبهه با شهادت برجستگانی چون شیخ احمد یاسین، فتحی 
شقاقی، رنتیسی و اسماعیل هنیّه از پیشروی باز نماند، و با 
شهادت سنوار هم کمترین توقّفی نخواهد داشت؛ باذن الله. 

حماس زنده است و زنده خواهد ماند.
ما چون همیشه، در کنار مجاهدان و مبارزان بااخلاص 

خواهیم ماند؛ بتوفیق من الله و عونه.
اینجانب شهادت برادرمان یحیی السّنوار را به خاندانش، 
به همرزمانش، و به همه ی دلبستگان جهاد فی سبیل الله 

تبریک، و فقدانش را تسلیت می گویم.

والسّلام علی عباد الله الصّالحین
سیّدعلی خامنه ای
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رهبر معظم انقلاب در پی شهادت »یحیی سنوار«: 

حماس زنده است

حفاظت  سازمان  تنوع زیستی  و  طبیعی  محیط  معاون 
محیط زیست گفت: در تلاشیم برای برخی گونه های خاص و 
حساس از جمله یوزپلنگ، میش مرغ و خرس سیاه آسیایی 
که در لبه مرز انقراض قرار دارند، با جلب مشارکت غیردولتی، 

کمیته حفاظتی تشکیل دهیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، حمید ظهرابی روز گذشته با اشاره به 
این مسئله، افزود: با توجه به در خطر انقراض بودن برخی گونه 
های ارزشمند، سازمان حفاظت محیط زیست برنامه هایی برای 
حفاظت از آن  ها دارد که از جمله آن جلب مشارکت مردمی است 
از این رو علاوه بر افزایش تلاش های حفاظتی با مشارکت تمام 
بخش های دولتی، محیط بانان و کارشناسان سازمان، ادارات کل 
استان ها در چهارچوب جلب مشارکت عمومی، تلاش می کنیم 
کمیته هایی را برای جلب مشارکت غیر دولتی در مورد حفاظت از 

یوزپلنگ و سایر گونه های حساس راه اندازی کنیم.
وی اظهار داشت: این کمیته ها هنوز در مرحله اولیه هستند، 
جلسه هایی با حضور متخصصین درباره پرندگان شکاری، 
میش مرغ و یوزپلنگ تشکیل شده که عمدتا به درخواست 
متخصصین بوده و به بحث و بررسی درباره شرایط این گونه 
ها، چالش ها و راهکارها پرداخته شده، همچنین جلسه ای با 
کمیته تخصصی آبزیان برگزار شد و تصمیمات مهمی در مورد 
گونه تیلاپیا در این جلسه اتخاذ شد لیکن این کمیته هم نیاز 
به بازنگری دارد، اما معتقدم برای موفقیت باید تمام دانش و 
تجربه موجود در کشور و حتی سطح بین الملل را به کار گرفت، 
تشکیل این کمیته ها و ترکیب آن ها به نحوی خواهند بود که 

تضمین کننده مشارکت عموم ذینفعان و علاقه مندان باشد.
ظهرابی درباره نحوه مشارکت در این کمیته ها توضیح داد: البته 
هنوز سازوکار و معیارهای مشارکت در هیچ موردی نهایی نشده 
است اما به زودی در این مورد اطلاع رسانی خواهد شد، تنها 
می توانم بگویم معیارها و ساز و کارها به نحوی خواهد بود که 
نه تنها مشارکت عمومی متخصصان و افراد با سابقه را تسهیل 
می کند، بلکه راه را برای مشارکت عملی تمام علاقه مندان جدید 
و ذینفعان محلی خواهد گشود تا از حداکثر ظرفیت برای نجات 

این گونه ها استفاده کنیم.
وی با اشاره به اینکه فضای حفاظت در ایران محدوده شده است 
گفت: در مرحله ارزیابی شرایط هستیم و سازوکارها و ساختار 

را آنگونه که لازم است سامان نداده ایم اما تلاش می کنیم که 
تمام صداهای دغدغه مند را شنیده و به آن ها پاسخ دهیم و 
از این طریق مشارکت حداکثری را جلب کنیم، همان طور که 
گفتم ایجاد زمینه های لازم برای این موضوع کمی زمان بر است 
اما اقدامات اولیه برای ایجاد کارگروه های مشورتی و مشارکتی 
و شکار  فریدونکنار  در موضوع  نمونه  عنوان  به  انجام شده، 
پرندگان مهاجر تاکنون دو جلسه تشکیل شده و به زودی جلسه 
دیگری هم تشکیل می شود اما با وجود این که تلاش می کنیم 
راهی برای حل این مشکل آن هم با جلب همراهی مردم محلی 
و شکارچیان بومی پیدا کنیم، هنوز به مرحله جلسه با مردم و 
متخصصان بیرونی و حتی طرح موضوع در رسانه ها نرسیده 
ایم و بیشتر در محله ارزیابی شرایط موجود و امکانات سازمان 
هستیم اما به طور حتم مراحل برنامه ریزی و طراحی راهکارها با 

مشارکت همه ذینفعان انجام خواهد شد.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت 
محیط زیست تاکید کرد: برای یوزپلنگ هم نگرانی ها زیاد 
است، متاسفانه سطح زیستگاه های فعال این گونه در ۲ دهه 
اخیر کاهش قابل توجهی داشته و تهدیدها روز به روز افزایش 
می یابد، پروژه حفاظت از یوزپلنگ هم تعطیل شده، بنابراین 
تلاش خواهیم کرد با تشکیل کمیته ای سیاست گذاری، 
اجرا و نظارت بر اقدامات مرتبط با این گونه را با ذینفعان به 
مشارکت بگذاریم، در این بین متخصصان حیات وحش در 
سطح ملی با افکار و عقاید متنوع و همچنین متخصصان بین 
المللی قطعا برای سازمان فرصت مغتنمی است که از کنار آن 
به راحتی نخواهیم گذشت، در سازمان حفاظت محیط زیست 
به دنبال توافق سازی و ایجاد شرایط برای وفاق متخصصان، 
مردم و اجزای دولت و حاکمیت برای حفظ تنوع زیستی 
کشور هستیم و معتقدیم با افزایش مشارکت پذیری، بیشتر از 

همیشه به هدفمان نزدیک خواهیم شد.
وی با تاکید بر اهمیت جلب مشارکت مردم در حفاظت بهتر از 
محیط زیست و گونه های حیات وحش اظهار داشت: بسترهای 
قانونی برای جلب مشارکت عمومی وجود دارد و در بخش هایی 
هم خلا قانونی داریم اما تلاش می کنیم در مرحله اول با استفاده 
حداکثری از ظرفیت های قانونی موجود مشارکت عمومی را 
تقویت و همزمان با اصلاح و تکمیل قوانین، ظرفیت لازم برای 
مشارکت مردم را فراهم کنیم، در برنامه هفتم توسعه با وجود 
درخواست های متعدد متخصصین موضوع مشارکت مردم در 
حفظ تنوع زیستی مغفول ماند، این در شرایطی است که مقام 
معظم رهبری امسال به سیاق گذشته بر موضوع مشارکت مردم 

تاکیدی جدی داشته اند.
ظهرابی ادامه داد: بارها تکرار و تاکید داشته ایم که موضوع 
حفظ محیط زیست و تنوع زیستی بیشتر از آن که وظیفه ای 
اداری یا موضوعی فنی باشد رویکردی اجتماعی است و کاملا 
متکی بر خواست و اراده مردم است، موفقیت در حفظ محیط 
زیست زمانی محقق می شود و پایدار می ماند که مردم آن را 
بخواهند، مطالبه کنند و در آن نقش داشته باشند، این یک 
اصل پذیرفته شده در مدیریت محیط زیست است اما برای 
من هم مانند دیگر متخصصان محیط زیست و تنوع زیستی 
جای تعجب است که چگونه موضوعی با این درجه از اهمیت 
در برنامه هفتم توسعه حذف شده در حالیکه در برنامه ششم 

توسعه در فصل محیط زیست به آن پرداخته شده بود.
وی تاکید کرد: قطعا این سیاست می تواند راهگشای برخی 
در سال های  ایران  در  بن بست های حفاظتی  و  مشکلات 
گذشته باشد، اگر نگاهی به تجربیات بین المللی در گذشته 
و معدود تجارب داخلی بیندازیم، حفاظت از مناطق حفاظت 
شده رسمی پاسخگوی حفاظت از تنوع زیستی نبوده و ما علاوه 
بر نیاز به مشارکت در حفظ مناطق رسمی، باید عرصه های 
همه  شامل  عمومی  مشارکت  از  استفاده  با  را  وسیع تری 
ذینفعان و همه دیدگاهها از جمله عموم مردم، متخصصان، 
سازمان های مردم نهاد و حتی بخش های مختلف اقتصادی 
نظیر شرکت ها و صنایع و معادن حفظ کنیم، بنابراین در 
سازمان حفاظت محیط زیست و معاونت محیط طبیعی بر 
این باوریم که جلب مشارکت حداکثری چه در سطح دولتی 
و چه عمومی، یکی از بهترین گزینه ها برای نجات طبیعت 

کشور است.

»دنیای هوادار« گزارش می  دهد؛کمیته حفاظت از گونه های در خطر انقراض تشکیل می شود

کیمیا عبدالله  پور
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فیلم سینمایی »نهنگ ها« به کارگردانی غلامرضا جعفری از ۲ آبان ۱۴۰۳ در سینماهای هنروتجربه اکران می شود. همچنین در آستانه اکران پوستر فیلم با طراحی باران جعفری منتشر شد. اکران افتتاحیه این فیلم امروز 
29 مهر ساعت ۱۷ در پردیس چارسو برگزار می شود.

»نهنگ ها« به نویسندگی و کارگردانی غلامرضا جعفری، تهیه کنندگی محمد احمدی و سرمایه گذاری امیر زمستانی محصول مشترک سینمای ایران و افغانستان است. غلامرضا جعفری ساخت بیش از ۱۰ فیلم کوتاه 
داستانی و مستند، یک فیلم داستانی بلند، یک فیلم مستند بلند، نویسندگی و کارگردانی سه تئاتر را در کارنامه دارد. همچنین محمد احمدی از تهیه کنندگان و مدیران فیلم  برداری پیشکسوت سینمای ایران است که 

بیش از ۳۰ فیلم را در کارنامه خود دارد.

»نهنگ ها« ۲ آبان به سینما می آید

آن بخش از ریویونویس های ذوق زدۀ ایرانی که با هر شکلی 
از قروقمیشِ هنری، ساختارهای رواییِ عقیم و بطور کلی 
فیلم های اروپایی ای که از هر الگوی رایجی دوری می کنند، 
کیفور گشته و پریشان حالیِ غریبی بر آن ها مستولی می شود، 
در روزهای اخیر نوشته اند که نگاهِ یواخیم تریر در »بدترین آدم 
دنیا« ترکیبی از نگاه وودی آلن و برگمان و رومر است و یکمی 
هم نوآ بامباک و اسکورسیزی قاطی اش دارد و احتمالا بخشی 
از روحِ سرخوشِ جرج کیوکر هم در فیلم حلول کرده است. از 
آنجایی که کنتور نمی اندازد، می شود یک خروار اسم دیگر به 
نافِ فیلم بست و برایش اعتبار خرید؛ می توان دوربینش را 
به وینتربرگ و فون تریه پیوند زد و »سرگشتگی انسان مدرن 
در روابطِ پیچیدۀ امروزی« را هم به عنوان آسِ  پیک از داخلِ 
لُپ لُپ بیرون کشید و ریویویی نوشت که بلاگ های »اسمشو 
نبر« و پیج های زرد اینستاگرامی برای چاپ آن سر و دست 
می شکنند. اما راه دومی هم وجود دارد؛ می شود با نگرشی 
بی واسطه تر به این دست فیلم های محبوبِ امروزی نگریست 
و درنتیجۀ این نگرشِ بی واسطه، خلاقیت ها و موارد مثبت 
آن ها را ستود و ضعف ها و کاستی هایشان را نیز به رخ شان 
کشید و بدون مرعوب شدن در فضایی که سینه چاکان بوجود 

می آورند، به قضاوت این فیلم ها نشست.
شناخت یواخیم تریر به عنوان نمونه ای مناسب از فیلم سازی 
دوران  محصولِ  و  دارد  سینما  به  فشن شوگونه  نگاهی  که 
برای ورود به بحث  حکمرانی رسانه هاست، مدخل مناسبی 
تا  شده  موفق  است  چندسالی   تمام  زیرکی  با  او  است. 
تماشاگران سینمای هنری را به خود جذب کرده و با خلقِ 
جایگشت های متفاوت از عناصری که هستۀ سینمای هنری 
اروپایی به حساب می آیند، فیلم های جشنواره پسندی بسازد. 
دو فیلمِ نخست از سه گانۀ معروفش اُسلو - بخصوص فیلم 
استراتژیِ  - دقیقا مصداق چنین  آگوست«  دوم، »اسلو، 31 
خودآگاهی در مسیر کارگردانی اند. فضاهای سرد، ریتم کند، 
کاراکترهایی که گویی مسیر زندگی خود را گم کرده اند و کنار 
گذاشتن روایت های قصه محور، از جمله تمهیداتی ا ست که 
تریر تا پیش از جدیدترین فیلمش برای نشان دادنِ گرایش خود 
به سینمای مدرنیستی، به شکلی مداوم در آثار خود استفاده 
می کرد. با این حال در سینمای او همه چیز در سطح می ماند، نه 
کاراکترهایی عمیق ساخته می شوند و نه اساسا خود فیلم ساز 
نگاه چندان عمیقی به جهان و پدیده هایش دارد؛ بدین ترتیب 
که  سینمایی  مدلِ  با  پارادوکسیکال  و  ناخواسته  به شکلی 
انتخاب می کند،  توان آن را ندارد که تحلیل خاصی در قبال 
کلمه  دقیق  به معنی  او  سینمای  دهد.  انجام  سوژه هایش 
»خنثی«ست. فیلم های تریر تماما غیر فعال اند، به این معنا 

که نوعی بی اثری در نتیجۀ تماشای آن ها بر تماشاگر مستولی 
می شود که حاصلِ فقدانِ اندیشه است. ذهنِ فعال پس از 
تماشای فیلم مدام با خود می اندیشد که به چه علت و در 
راستای چه هدفی این فیلم ساخته شد؟ و اساسا ساخته شدنِ 
این فیلم و نشدنش چه تفاوتی دارد؟ چرا فیلم ساز تا این حد 
نسبت به سوژه های خود خنثی رفتار می کند و کوچکترین 
نشانه ای از همدردی با کاراکترها را در دوربین متجلی نکرده 
و درنتیجه، برای تماشاگر نیز نمی آفریند؟ و البته ذکر نکته ای 
برای مسدودکردنِ مسیر مغلطۀ بلاگر/ریویونویس ها در دفاع از 
یواخیم تریر نیاز است: این کرختی موجود در آثار تریر هیچ 
روبر  آثار  مثلا  و  مدرن  سینمای  در  به حس زدایی  ارتباطی 
برسون ندارد که از طریقِ این حس زدایی و بکارگیری تاکیدی از 
نماهای اینسرت و صدای خارج از قاب، به سبکی فرمالیستی 
و کمینه گرا دست یافت و دوریِ تعمدی اش از تحلیل های 
روان شناختی، از عوامل یکدستیِ آن فرمِ سینمایی بود. در 
نقطۀ مقابل چنین نگرشی، سینمای یواخیم تریر جمع اضداد 
است؛ بی نهایت شلوغ و حراف است و همزمان از ریتم شدیدا 
کندی »رنج می برد«، با پیروی از مُد روز دوربینی مستندگونه 
به  گاه  رویاپردازی  بهانۀ  با  درعین حال،  و  دارد  رئالیستی  و 
دیوانه بازی های پست مدرنیستی پهلو می زند و در اثر تمام این 
انتخاب های خودآگاهانه و حساب شده، هیچ گاه روح یک اثر 
هنری را به چنگ نمی آورد و زیستِ طبیعی در رگ های آن 

جریان نمی یابد.
با این مقدمه، می توان با نگاهی واقع بینانه تر به سراغ »بدترین 
از مجموعۀ  فیلم  او و سومین  فیلمِ  دنیا«، جدیدترین  آدم 
اُسلو رفت که داستان دختری به نام جولی و روابط عاطفی و 
مشکلاتش در این روابط را روایت می کند. نخستین تفاوتِ 
اساسی  فیلم با دو فیلم قبلیِ مجموعه در »لحن« آن نهفته 
است. در ادامۀ تمکین های تریر از آنچه خوشایندِ روز است، 
لحنِ عبوس فیلم های پیشین در اینجا با نوعی لحن طنازانه/

فلسفی که تلاش بسیاری می کند تا شبیه به فیلم موفق »یک 
با این حال،  است.  شده  تعویض  باشد،  وینتربرگ  دیگر«  دور 
اساسا طنازی در لحن و هر تلاشی برای ساختِ لحظات کمدی، 
با هیچ ضرب و زوری میسر نمی شود. طنازی باید در منشِ 
هنرمند باشد؛ یک جهانِ ذهنی کدر و عبوس هرقدر تلاش کند 
نمی تواند بامزه باشد و سخت تر از آن هیچ گاه نمی تواند حسی 
از سرورِ حقیقی را بازآفرینی کند. شاید قیاسِ لحن این دو فیلم، 
موضوع را روشن تر سازد: بدل شدنِ کرختی به سرمستیِ نهایی 
و بی حد و حصر در »یک دور دیگر« از نوعی نشئگی حاصل 
می شود که با توجه به مسئلۀ محوری فیلم قابل توجیه است و 
به نوعی از درونِ کاراکترها و اعمالشان بر اثر مستی بر می خیزد، 
اما در »بدترین آدم دنیا« حالتی از سرخوشیِ الصاقی و طنازی 
اجباری وجود دارد که در همنشینی با فاصله گذاری های عمدی 

فیلم ساز، نه تنها دوست داشتنی نیست بلکه بی نهایت زمخت 
جلوه می کند. درنتیجه، همه چیز دربارۀ لحن و فضای فیلم 
زورکی بنظر می رسد؛ از سرخوشی های رابطۀ جولی و دو مرد 
اصلی زندگی اش اکسل و ایویند گرفته، تا هر شوخی و هر 
لحظۀ ظاهرا حال  خوب کُنی که فیلم ساز با هدفِ تاثیرگذاریِ 
آنی بر تماشاگر در فیلم گنجانده است. سابق بر این در دفاع 
از سانتی مانتالیسم و  او  از سینمای عبوس تریر می گفتند 
احساساتِ رقیق و اساسا هر شکلی از کنشِ ملودرامی احتراز 
می کند. فارغ از آنکه کارکردِ همین تمهیدِ خودنمایانۀ اجتناب 
از احساسات  نیز مورد تشکیک است و البته همان الگو هم با 
آن ماجرای ملودرامیِ سرطان در پایانِ این فیلم زیر پا گذاشته 
شده، این بار بنظر تریر در مسیر عکسِ آنچه طرفدارانش او را 
بابت آن ستایش می کردند، حرکت کرده و مقداری سرخوشیِ 
کم مایه  و ساده اندیشانه  به فیلمش تزریق کرده تا هواخواهانِ 
کمدی های تاریک و در ظاهر عمیقِ این روزها را نیز به طیف 

جانبداران خود اضافه کند.
بنا بر ادعای آن ها که در مدح و ثنای فیلم نوشته اند، »بدترین 
آدمِ دنیا« فیلمِ شخصیت است. پرسش اساسی اما اینجاست 
اندکی  بدون ترسیمِ حتی یک شخصیتِ  که چطور فیلمی 
باورپذیر، می تواند فیلمِ شخصیت باشد؟ روایت محوری فیلم بر 
مبنای دوگانگیِ شخصیت اصلی فیلم جولی در قبال رابطه های 
عاطفی اش است. او در نقطه ای از فیلم بین دو رابطه و انتخاب 
بین آن ها گیر می کند؛ رابطه با اکسلِ روشنفکر و فرهیخته 
از یک سو و رابطه با ایویند که مطلقا از ادبیات و هنر چیزی 
نمی فهمد و با این حال، زندگی را در ساحتی شیرین تر نسبت به 
اکسل تجربه می کند. این کشمکش کلیشه ای، همۀ آن چیزی 
ا ست که در طی دو ساعت زمانِ فیلم، مناسبات کاراکترها را 
شکل می دهد. شکل گیری یک رابطه، اتمامِ آن و شکل گیری 
دوبارۀ رابطه ای دیگر، در کنار نمایش معایب و مزایای آن ها. 
نوشته اند که فیلم دربارۀ پیچیدگی های ارتباط عاطفی ا ست. 
پرسش اینجاست که این پیچیدگی های چندلایه که می گویند، 
در صحنه ای که جولی به سبکِ فیلم های تینیجری پس از 
به  تا  به دویدن می کند  با اکسل در خیابان  شروع  بهم زدن 
ایویند برسد و او را ببوسد و در همین لحظه زمان می ایستد و 
تمام دنیا و انسان هایش ثابت می شوند، چه جایگاهی دارند؟ 
کاش ژست ها را لحظه ای کنار بگذاریم و در برخوردی بی ریا با 
خود، به این بیندیشیم که این فیلم با وجود تمام اطوارهای 
روشنفکرانه به راستی در عمقِ نگاهی که در ورای آن موج 
می زند، از همان فیلم های تینیجری و بازاری که مدافعانِ آقای 
تریر با دیده ی تحقیر به آن ها می نگرند، نگاه واپس گرایانه تر و 
درعین حال خودسرانه تری ندارد؟ حداقلِ ماجرا اینجاست که 
آن فیلم های بازاری، صداقت بیشتری با خود و تماشاگرانشان 

دارند.

در میان تمام این بلبشویی که یواخیم تریر به راه انداخته، دو 
لحظه در فیلم است که دوست دارم. نخستینِ این لحظات پس 
از استعمالِ ماشروم توسط جولی و ایویند پیش می آید. نحوۀ 
مواجهۀ فیلم ساز با توهمات حاصل شده توسط قارچ، دوربینی 
که نوعی فضای هذیانی خلق کرده و استحالۀ فیزیکالی که 
جولی در توهم دچار آن می شود، از معدود لحظاتی ا ست که 
فیلم ساز از حصارِ کارگردانی خنثی بیرون آمده و کمی خود 
را با جهان فیلم درگیر می کند. فیلم افزون بر این، یک لحظۀ 
از  تریر  برخلاف  دنباله روی  های  دارد.  هم  تحسین برانگیز 
ایده های سینماییِ مطلوب روز و آنچه جهان رسانه به عنوان 
اصل و اساس تحمیل می کند، تریر در اقدامی شجاعانه، از 
آزادیِ هنرمند در مقابلِ جنبش های فمنیستی دفاع کرده و 
از زبان اکسل - که بازیگر اصلی دو فیلم پیشین اُسلو، آندرس 
دنیلسن لای نقش او را بازی می کند و بنظر نمایندۀ فیلم ساز در 
جهان فیلم است - به مدافعینِ سانسور و این جنبش می تازد. 
این تک لحظۀ فیلم برای من قابل احترام است؛ لحظه ای که 
هنرمند از شنیدن جفنگیاتِ حاصل از مغزهای پوک و توخالی 
به ستوه آمده و در مقابلِ تمامیت خواهیِ جنبش های سیاسی 
و اجتماعی، یک تنه از ذاتِ هنر و آزادی بیان پاسداری می کند. 
با این وجود؛ تنها دو لحظۀ خوب برای فیلمی با این حجم از 
ادعا و توقع، دستاورد چندان بزرگی نیست. کاش هرچه زودتر 
کشتیِ سینمای هنری اروپا از این موج سواری ها به سلامت 
عبور کند و کاش سرعتِ مرعوب شدنِ ریویونویس های داخل و 

خارج در قبالِ هرچه می بینند، کمی پایین تر بیاید.

نگاهی به فیلم »بدترین آدم دنیا« از منظر نقش مؤلف در سینما؛

کشتی از این موج به در نتوان برد...!

دست  به  نقد

فیلم سینمایی »یازده یازده« به کارگردانی آرش رحمانی در باشگاه 
»سینما اندیشه« فرهنگسرای اندیشه، نمایش و نقد و بررسی می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی فرهنگسرای 
اندیشه، »یازده یازده« ساخته آرش رحمانی روایت نویسنده ای 
ناگهان  زندگی می کند،  متروک  خانه ای  در  که سال ها  است 
توسط چهار سیاه پوش تهدید می شود تا داستانی را که آن ها 
رویداد  این صورت ساعت ۱۱:۱۱  غیر  در  بنویسد،  می خواهند، 

خاصی اتفاق می افتد.

رحمانی بیش از ۲۰ فیلم کوتاه داستانی، مستند و انیمیشن 
ساخته و این فیلم نخستین فیلم بلند سینمایی اوست که در 

هم اکنون در گروه هنر و تجربه در حال اکران است .
آزاده  معظمی،  انوش  حسنی،  فرزاد  یازده«  »یازده  فیلم  در 
مهدی زاده، نازنین کیوان، سهیل برخورداری و... به ایفای نقش 
پرداخته اند و تاکنون در برای رقابت در دو جشنواره فیلم های 
علمی و تخیلی رومانی و جشنواره رسانه بالتیمور که در ایالت 

مریلند آمریکا برگزار می شود، پذیرفته شده است.

این فیلم پس از نمایش با حضور آرش رحمانی و مهدی ایل 
بیگی کارگردان و تهیه کننده فیلم، صوفیا نصرالهی، منتقد و 
مترجم سینما و محسن سلیمانی فاخر، کارشناس و منتقد 

سینما، نقد و بررسی می شود.
این نشست ۳۰ مهرماه ماه ساعت ۱۷ برگزار می شود و حضور 
برای سینمادوستان و علاقه مندان؛ به نشانی خیابان شریعتی، 
نیاکی،  منفرد  شهید  بوستان  سیدخندان،  پل  به  نرسیده 

فرهنگسرای اندیشه، آزاد و رایگان است.

رویدادبا حضور عوامل در فرهنگسرای اندیشه؛ »یازده یازده« اکران و نقد می شود

دانیال هاشمی پور
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مدیرکل کنترل ترافیک هوایی شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران گفت: متخصصان مرکز کنترل فضای کشور به طور متوسط 
روزانه یک هزار و ۷۰۰ پرواز را در آسمان ایران کنترل و هدایت 

می کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، »احمد نیکنام« با تبریک به مناسبت 
روز جهانی کنترلر ترافیک هوایی، اظهار داشت: اهمیت شغل 
 )ILO(کنترلرهای ترافیک هوایی سبب شده که سازمان جهانی کار
آن را یکی از حساس ترین مشاغل جهان اعلام و توصیه کرده 
است که همواره باید استرس این شغل حساس کنترل و به 

صورت مستمر مورد ارزیابی قرار گیرد.
خستگی  بر  نظارت  سیستم  استقرار  اینکه  بیان  با  وی 
کنترلرها FRMS در این شغل از اهمیت زیادی برخورداراست، 
تاکید کرد: در واقع حساسیت شغل کنترلرها ایجاب می کند 
که آنان با حداکثر توان بر روی شغل خود متمرکز و انجام 

وظیفه کنند.
نیکنام، به اهمیت برگزاری دوره های آموزش تخصصی کنترلرها 
از بدو خدمت تا دوره های آموزش حین خدمت اشاره کرد و 
افزود: آموزش های مستمر تخصصی کنترلرها سبب می شود تا 

یک کنترلر بتواند به موقع بین پروازها شرایط جدایی را فراهم 
و تسریع فرآیندهای پروازی را در آسمان کشور به بهترین شکل 

مدیریت کند.
مدیرکل کنترل ترافیک هوایی شرکت فرودگاه ها یادآور شد: این 
دوره های آموزش تخصصی در دانشکده های مرتبط با این شغل 
از بدو خدمت برای کنترلرها آغاز و در ادامه دوره های آموزشی 
حین خدمت OJT ادامه می یابد و پس از برگزاری بین ۲۰۰ تا 
۴۰۰ ساعت دوره آموزشی تخصصی گواهینامه های مربوطه صادر 

می شود.
وی با بیان اینکه پس از گذراندن این دوره های آموزشی، کنترلرها 
تحت آزمون های صلاحیت شغلی قرار می گیرند، گفت: پس از 
اخذ گواهینامه های شغلی از جمله گواهینامه راداری در این 
مرحله کنترلر می تواند کار تخصصی و حساس خود را پس از 
۸ تا ۱۰ سال دوره آموزشی در مراکز کنترل و برج مراقبت پرواز 

فرودگاه های کشور آغاز کند.
نیکنام بیان داشت: کمبود نیروی انسانی متخصص به علت 
از  یکی  به  اکنون  هم  ما  همکاران  بازنشستگی  و  مهاجرت 
مشکلات اساسی این حوزه تخصصی تبدیل شده است، زیرا 
فرآیند جذب کنترلرها و دانشجویان رشته های مرتبط این شغل 
همانند سال های گذشته روند خود را طی نمی کند و این مسئله 

مهم باعث کمبود نیروی متخصص در این حوزه شده است.
مدیرکل کنترل ترافیک هوایی افزود: کنترلرها نیازمند استفاده 
ازتجهیزات نظارتی کنترل ترافیک هوایی به روز هستند، تا بتوانند 
حجم ترافیک همواره رو به رشد کشور را به نحوه احسن مدیریت 

کنند.
به گفته مدیرکل کنترل ترافیک هوایی شرکت فرودگاه ها، روند 
پروازهای هوایی در جهان همواره رو به رشد و افزایش است 
و در این راستا منطقه خاورمیانه با افزایش قابل توجه پروازها 
مواجه است و این مسئله مهم نیازمند تسریع در تربیت کنترلرها 
و بهسازی زیرساخت های مورد نیاز فنی و کنترلی در این حوزه 

مهم و حساس است.
شایان ذکر است؛ به طور متوسط سالیانه بیش از چهار میلیارد 
نفر در جهان با هواپیما سفرهای خود را انجام می دهند و در 
این راستا کنترلرهای ترافیک هوایی نقش مهمی درهدایت ایمن 
این پروازها برعهده دارند و به همین مناسبت فدراسیون جهانی 
کنترلرهای ترافیک هوایی )ایفاتکا( 29 مهرماه )۲۰ اکتبر( را به 
پاسداشت زحمات بدون وقفه و شبانه روزی کنترلرهای ترافیک 
هوای به نام روز جهانی مراقبت پرواز تعیین کرده اند تا در این 
روز از خدمات و تلاش های متخصصین کنترل ترافیک هوایی 

تجلیل و تشکر شود.

محمد ملک  دار

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۲۱۵۸ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای مجید حق دوست فرزند حسن بشماره 
شناسنامه ۴۹۰۰۳۶۱۱۹۴ صادره از شهریار در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 110.50 مترمربع از پلاک ۲۱۲۹ فرعی از ۹ اصلی واقع 
در کرج ماهدشت خیابان مهران شهرک ویلایی نوین قطعه ۵ داخل کوچه ۸ متری خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم نوروز - خليل - 
اسمعیل و زهرا و کشور همگی انجیل الی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ  رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808844
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14 آبان 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰2157 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای محسن حق دوست فرزند حسن بشماره 
شناسنامه 4900105627 صادره از شهریار در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 865.50 مترمربع از پلاک ۲۱۲۹ فرعی از ۹ اصلی واقع 
در کرج ماهدشت خیابان مهران شهرک ویلایی نوین قطعه ۵ داخل کوچه 8 متری خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم نوروز - خليل - 
اسمعیل و زهرا و کشور همگی انجیل الی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ  رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808799
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14 آبان 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰2232 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم صدیق نظری صفرشاهی فرزند حقمراد 
بشماره شناسنامه 325 صادره از کرند در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 857.33 مترمربع از پلاک ۲۱۲۹ فرعی از ۹ اصلی واقع 
در کرج ماهدشت خیابان مهران شهرک نوین قطعه ۵ تفکیکی خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم نوروز - خليل - اسمعیل و زهرا و کشور 
همگی انجیل الی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ  رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808813
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14 آبان 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰2156 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای محسن حق دوست فرزند حسن بشماره 
شناسنامه 4900105627 صادره از شهریار در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 610.50 مترمربع از پلاک ۲۱۲۹ فرعی از ۹ اصلی واقع 
در کرج ماهدشت خیابان مهران شهرک ویلایی نوین قطعه ۵ داخل کوچه 8 متری خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم نوروز - خليل - 
اسمعیل و زهرا و کشور همگی انجیل الی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ  رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1808766
تاریخ انتشار نوبت دوم : 14 آبان 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و  آ

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛

کنترلرها روزانه چند پرواز را هدایت می  کنند؟

حمل  ونقل

معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی 
با اشاره به اینکه بندر بزرگ امام خمینی)ره( پیشرو در توسعه 
دریامحور محسوب می شود، گفت: امسال سرمایه ای بیش از 
هفت هزار میلیارد تومان در بحث توسعه زیرساخت ها، توسعه 
اراضی بنادر، اسکله و انتقال دروازه اصلی در مجتمع بندری امام 

خمینی)ره( اختصاص یافته است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان بنادر و دریانوردی، 
»علی فتحی« با اشاره توسعه زیرساخت های بندر امام خمینی 
)ره( افزود: به دلیل اینکه توسعه زیرساخت ها و انتقال اراضی را 
داریم، باید دامنه و دروازه خود بندر هم متناسب با آن توسعه 

پیدا کند.

وی گفت: همه این موارد در دستور کار ما قرار دارد و پروژه ها 
نیز با سرعت خوبی در حال انجام است و این امکان را ایجاد 
کرده که هر چه سریع تر شاهد ارتقای سطح ظرفیت و جذب 

سرمایه گذاری در بندر امام خمینی )ره( باشیم.
معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی 
با اشاره به اینکه توسعه زیرساخت ها این امکان و فرصت را ایجاد 
می کند که سرمایه گذاران و بخش خصوصی برای سرمایه گذاری 
در اراضی حضور پیدا کنند، عنوان کرد: این موضوع رونق و توسعه 

اقتصادی کشور را به دنبال خواهد داشت.
فتحی در مورد سایر بنادر استان خوزستان هم گفت: متناسب با 
بندر امام خمینی )ره(، توسعه سایر بنادر تابعه استان خوزستان 

در دستور کار و سیاست گذاری سازمان بنادر و دریانوردی قرار دارد 
تا متناسب با ظرفیت و نیاز توسعه یابند.

خوزستان  استان  مجموع  در  کرد:  تاکید  مسئول  مقام  این 
برای ما از اهمیت بالایی برخوردار است، بنابراین سازمان بنادر 
برنامه ریزی های خاصی دارد و برای هر کدام از بنادر متناسب با 

شرایطی که دارند، برنامه ریزی کرده است.
وی در مورد اعتبارات فراهم شده برای توسعه زیرساخت ها نیز 
خاطرنشان کرد: سازمان در حال حاضر برای توسعه زیرساخت ها، 
حفظ مجموعه و توسعه ظرفیت های موجود، بیش از ۹۶ همت 
در کل کشور سرمایه گذاری می کند که تاثیرات مطلوب و خاص 

خود را به دنبال خواهد داشت.

برای توسعۀ زیرساخت  ها؛ ۷ همت به بندر امام خمینی )ره( اختصاص پیدا کرد
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خدا را شکر با این صبری که به اهالی والیبال 
عطا کرده است! اگر این صبوری نبود نمی 
دانیم چگونه با برخی اتفاقات در فدراسیون 
والیبال برخورد می کردیم و موضعمان در 
باید  بود!؟  غیرمعقول چه  رویدادهای  قبال 
بدانیم هریک از ما در کدام موضع نشسته ایم 
و داریم چه می کنیم و باید چگونه قضاوت 
کنیم، در غیر این صورت کارهایی که انجام 
می دهیم نه تنها گره ای را باز نمی کند که 
گره ای هم بر گره ها می افزاید. شنیده ها 
حکایت از این دارد که با تأیید کمیته آموزش 
فدراسیون جهانی دوره مربیگری سطح دو 
به  تا ۲۸ مهرماه  تاریخ ۲۴  از  المللی  بین 
میزبانی هیأت والیبال استان مازندران در  شهر 

چالوس برگزار می کند!
کاری که از خیلی جهات می توانست بسیار 
ارزشمند و خوب برای ارتقای سطح دانش و 
علم مربیان جوان و دوستداران والیبال به 
عنوان امتیازی مثبت تلقّی و محاسبه شود، 
اما نکته ای که باید به آن توجه جدی داشت 
این است که در کلاسی که ۶۰ مربی آقا و خانم 
شرکت داشتند، چگونه در عرض )پنج روز( آن 
هم با مدرسی از کشور عراق که جایگاهی در 
والیبال آسیا و جهان ندارند، شرکت کنندگان 
با فنون، تکنیک های مدرن و تاکتیک های 
پیشرفته دنیا آشنایی پیدا می کنند؟ تا جایی 
که به یاد دارم در سال های گذشته مدرسین 

درجه یک دنیا ازجمله رودی شومان از آلمان 
که خود از بهترین بازیکنان جهان بود، دکتر 
سابولا ازکانادا، دکتر ایِم از اسلواکی، اداچی از 
ژاپن و... که از بهترین مدرسین جهان بودند 
حداقل در مدت دو هفته کارهای عملی و 
تئوری را تدریس می کردند که هر یک از 
مربیان وطنی که در کلاس های آنان شرکت 
به عنوان مدرس  توانند  اینک می  داشتند 
که  باشند  ایران  والیبال  در خدمت  جهانی 
متأسفانه آنگونه که شایسته است از وجود 

آنان بهره برداری نمی شود!
تعجب بیشتر از این بابت است که با این 
کثرت شرکت کننده، یک مدرس از کشور عراق 
که نامی در والیبال پیشرفته جهانی ندارند به 
نام اعلی خلف و آقای علی پور عروجی از 
ایران در مدت زمان ۵ روز چطور تمام تکنیک 
ها و تاکتیک های پیشرفته والیبال جهان از 
جمله فیزیولوژی، علم تمرین، تغذیه ورزشی 
آمادگی  آناتومی،  ، اصول مربیگری، مبانی 
جسمانی، آموزش شیرجه، اصول و قوانین 
داوری، تمرینات سرویس، دفاع روی تور و 
آبشارهای قدرتی و سرعتی، دفاع داخل زمین 
و مهم تر از همه آزمون زبان انگلیسی که 
را  است  تئوری  دروس  از  ای  عمده  بخش 
تدریس کردند و نفرات شرکت کننده  را به 
آزمون گذاشتند و مربیان سطح یک از این 
بوته آزمون سربلند بیرون آمدند که به آن  ها 
مدرک مربیگری سطح دو بین المللی اهدا 
جنبه  این کلاس  واقع  به  یا  کنند!؟   می 

توجیهی داشته که از هر شرکت کننده چندین 
میلیون بابت ورودیه دریافت شده است!؟

بحث بعدی عدم دعوت از بهترین مربیان کشور 
و نامدارترین آن  ها که تجربه حضور در کلاس 
های بین المللی مدرسانی که نام  بردیم برای 
حضور در جلسات  هماهنگی برگزاری این 
کلاس دعوت به عمل نیامده است، نظیر دکتر 
خسرو ابراهیم، دکتر باقر سلیمان نژاد، فرهاد 
اعرابی، دیگر اساتید گرانقدر مربی و مدرس 
صالحیه،  مسعود  مانند  فدراسیون،  رسمی 
محمد صادق پشنگ، مهدی صابرپور، ابراهیم 

وطن پرست، جهانگیر سیدعباسی و...
اما پرسش اصلی این است با وجود کثرت 
شرکت کنندگان چطور تمام دروس در مدت 
زمان ۵ روز توسط مدرسی از عراق و سایر 
کشورهای همجوار که خود فاقد سطح بالائی 
در والیبال هستند و  معمولاً در سطح کلاس 

های سه و دو ایران می باشند، می توانند 
تمام دروس تخصصی را در پنج روز  تدریس 
کنند و بازدهی دلخواه داشته باشند!؟ مربیانی 
که با داشتن سوابق درخشان منتظر وچشم 
به راه برگزاری کلاس ارتقای سطح یک به 
دو بودند گله مند و ناراضی هستند که چرا 
کار این حوزه تخصصی صورت نگرفته و افراد 
واجد شرایط کلانشهرها از جمله اصفهان از 
حضور در این کلاس محروم ماندند و سهمیه 

آن  ها اندک بوده است؟
به هر تقدیر در پایان این کلاس پنج روزه باید 
ببینیم چند نفر از شرکت کنندگان موفق به 
دریافت گواهینامه سه به دو می شوند و چند 
نفر به دریافت گواهینامه )شرکت( در کلاس 
نائل می گردند و فدراسیون و هیأت های 
استان  ها برای بکارگیری از مربیانی که ارتقا 

گرفته اند چه برنامه ای در نظر دارند!

ورزشی

در باب برگزاری دورۀ مربیگری بین  المللی سطح دو در چالوس؛

از سؤال ملولم!
دیدگاه

 

»رئیس ژیمناستیک هنری بانوان آسیا«:

ایران کشوری 

قدرتمند و زیباست
رئیس ژیمناستیک هنری بانوان آسیا گفت: ایران کشوری 
و  کرده  تغییر  هم  خیلی  و  زیباست  بسیار  و  قدرتمند 

طبیعت بسیار زیبایی هم دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، راضیه گیزیلگان رئیس کمیته 
دوره  تدریس  برای  که  آسیا  بانوان  هنری  ژیمناستیک 
ایران سفر کرده بود  به  بانوان  ترینینگ کمپ مربیگری 
در خصوص حضورش در کشورمان اظهار داشت: سال ها 
پیش در دورانی که ژیمناست بودم با تیم ملی کشورم در 
جام فجر شرکت کردم و به ایران آمده بودم. به نظر من 
ایران کشوری قدرتمند و بسیار زیباست و خیلی هم تغییر 

کرده و طبیعت بسیار زیبایی هم دارد.
حال  در  سال  به  سال  ایران  در  ژیمناسیتک  افزود:  وی 
پیشرفت است. ایران ژیمناست های مرد خوبی در دارحلقه 
سطح  هم  ایران  دختران  حالا  اما  دارد  حقله  خرک  و 
نسبتا خوبی در ژیمناستیک هنری دارند و رفته رفته رو 
زنان  که  متوجه شدم  این سفر  در  پیشرفت هستند  به 
ایرانی زیادی در ژیمناستیک هنری حضور دارند و نهایت 

تلاششان را در این رشته می کنند.
رئیس ژیمناستیک هنری بانوان آسیا با تمجید از عملکرد 
دکتر زهرا اینچه درگاهی گفت دکتر اینچه درگاهی رئیسی 
فعال و برای ژیمناستیک ایران بسیار سودمند است. از 
نظر من او نه تنها برای خانواده ژیمناستیک بلکه برای 
تمام زنان ایران الگوست. دکتر اینچه درگاهی شخصیتی 
بسیار خلاق و حمایت گر دارد و سعی می کند تا سطح 
ژیمناستیک ایران را ارتقا دهد. او برای ژیمناستیک ایران 
یک امتیاز و نعمت است. دکتر اینچه درگاهی در اتحادیه 
ژیمناستیک آسیا هم حضوری فعال دارد و معتقدم که در 

عرصه بین المللی برای تمام زنان جهان الگو خواهد بود.

رژیم صهیونیستی از یحیی 
سنوار وحشت داشت

مظلومانه  شهادت  درباره  جهان  و  ایران  مرد  قوی ترین 
یحیی سنوار گفت: وی در سال های زندانی اش اطلاعات 
زیادی در مورد رژیم صهیونیستی بدست آورده بود و به 

همین دلیل وحشت زیادی از او داشتند.
شهادت  خصوص  در  گذشته  روز  ماهری پور  پیمان 
مقاومت  جبهه  فرماندهان  از  سنوار،  یحیی  مظلومانه 
اظهار داشت: این مجاهد بزرگ ۲۳ سال از عمر خودش 
را در زندان های رژیم اشغالگر قدس گذراند و جزو کسانی 
بود که به زبان عبری چندین کتاب نوشت و حتی برخی 
را به زبان انگلیسی ترجمه کرد. او یکی از زندانیان فعال 
و مجاهد کل تاریخ و اولین فرمانده حماس بود که در 
میدان جنگ و با اسلحه در دست به شهادت رسید، نه 

در خانه.
همیشه  امیرالمومنین  همچون  سنوار  داد:  ادامه  وی 
مقابل ظالمین و غاصبین رژیم صهیونیستی، در صف 
اول جنگ و مبارزه قرار داشت که شجاعانه تن به ذلت 

نداد.
از  الگوگیری  به  اشاره  با  جهان  و  ایران  مرد  قوی ترین 
مجاهدت های جبهه مقاومت عنوان کرد: باید به نیکی از 
او یاد شود که انگیزه ای برای همه مجاهدان باشد. این 
حرف کمی نیست که یک فرمانده در کنار سربازانش در 

میدان جنگ حاضر باشد.
وی افزود: سنوار در سال های زندانی اش اطلاعات زیادی 
در مورد یهودیان و رژیم صهیونیستی کسب کرده بود به 
همین دلیل وحشت فراوانی از او داشتند. انسان بسیار 
مهمی در حماس بود که امیدوارم از الگو بردارند و ما هم 

راه چنین شهدایی را ادامه دهیم.

دیالوگ

از سوی آکادمی فوتبال پرسپولیس، بهادر عبدی به جای حسن خانمحمدی به عنوان سرمربی تیم جوانان پرسپولیس منصوب شد.
درحالی  که یک بازی تا پایان نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال جوانان تهران باقی مانده، با تصمیم محسن خلیلی، مدیر آکادمی 
فوتبال باشگاه پرسپولیس و با موافقت مدیرعامل و معاون ورزشی باشگاه، حسن خان محمدی سرمربی تیم جوانان پرسپولیس از جمع 
سرخپوشان جدا شد و بهادر عبدی، مربی تیم امید پرسپولیس و هافبک سابق سرخپوشان به عنوان سرمربی جوانان پرسپولیس منصوب 
و معرفی شد. بهادر عبدی سومین سال حضور خود در آکادمی باشگاه پرسپولیس به عنوان مربی را پشت سر می گذارد و از مربیان باسابقه 

در رده های پایه محسوب می شود.

عبدی سرمربی تیم جوانان پرسپولیس شد

اصغر قلندری

در  مدال  کسب  پاداش های  مبلغ  کشتی  فدراسیون 
رقابت های جهانی اوزان غیر المپیکی را اعلام کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، رقابت کشتی آزاد و فرنگی اوزان 
غیرالمپیکی قهرمانی جهان و همچنین امیدهای جهان از ۳۰ 
مهر ماه تا ۱۰ آبان ماه در تشهر تیرانا آلبانی برگزار خواهد شد.

مدال آوران  به  کشتی  فدراسیون  اهدایی  پاداش  مبلغ 
مسابقات جهانی اوزان غیر المپیکی به شرح زیر است:

مدال طلا: یک میلیارد تومان وجه نقد به همراه ۳۰ میلیون 

تومان حقوق ماهیانه
مدال نقره: ۵۰۰ میلیون تومان وجه نقد به همراه ۲۰ میلیون 

تومان حقوق ماهیانه
مدال برنز: ۳۰۰ میلیون تومان وجه نقد به همراه ۱۵ میلیون 

تومان حقوق ماهیانه
فدراسیون برای اولین بار در سال ۱۴۰۱ و از رقابت های جهانی 
صربستان اقدام به دادن پاداش قهرمانی و حقوق ماهیانه به 

مدال آوران کشتی کرد و این روند تاکنون ادامه دارد.

بر این اساس به مدال آوران ۳ رقابت جهانی ۲۰۲۱، ۲۰۲۲ و 
۲۰۲۳ پاداش اهدا شده، ضمن اینکه به مدال آوران کشتی در 
المپیک پاریس نیز برای اولین بار مبالغ میلیاردی اهدا شد که 
پاداش طلایی ها شش میلیارد و دویست میلیون تومان بود.

این پاداش جدا از جوایز مصوب از سوی وزارت ورزش و 
جوانان است که به مدال آوران اهدا می شود و انتظار می رود 
که پاداش اهدایی وزارت ورزش و جوانان نیز به تناسب 

افزایش پیدا کند.

باشگاه پرسپولیس برای پرداخت مطابات بازیکنان خارجی 
جداشده خود، ترجیح می دهد آن  ها علیه این باشگاه به فیفا 

شکایت کنند.
در هفته های اخیر باشگاه پرسپولیس با چند پرونده خارجی 
نقل وانتقالاتی  پنجره  حالا  آن  واسطه  به  که  روبرو شده 
این باشگاه بسته شده است. بررسی ها نشان می دهد که 
پرسپولیس در سه پرونده مرتبط با دیاباته، پریرا و نبیل 
باهویی در فیفا محکوم شده که پرسپولیس پرونده دیاباته 

و پریرا را به دادگاه عالی ورزش برده اما در پرونده باهویی 
حکم قطی شده و به خاطر آن پنجره نقل وانتقالاتی باشگاه 

بسته شده است.
در این میان نکته قابل توجه این است که مدیران باشگاه 
پرسپولیس عامدانه به دنبال این هستند که مربیان و 
بازیکنان خارجی که از این باشگاه طلبکار هستند، به فیفا 
شکایت کنند و حکم قطی صادر شود تا از این طریق بتوانند 
با استفاده از مطابات باشگاه نزد فیفا، پول طلبکاران را بدهند.

باشگاه پرسپولیس به خاطر حضور بازیکنانش در جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر، حدود ۸۰۰ هزار دلار پاداش از فیفا دریافت کرده 
اما به خاطر تحریم ها نمی تواند این پول را از فیفا دریافت 
کند. در این میان فیفا بعد از صدور آرای کمیته وضعیت 
خود، از محل مطابات باشگاه ها، پول طلبکاران را می پردازد.

حالا در پرونده باهویی، باشگاه پرسپولیس که باید چیزی 
حدود ۲۰۰ هزار دلار به او بپردازد با ارسال نامه ای به فیفا، 

خواسته این پول از محل مطالباتش پرداخت شود.

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛ مدال آوران پیکارهای جهانی کشتی در آلبانی چقدر پاداش می گیرند؟

پرسپولیس بدنبال شکایت خارجی ها به فیفا!
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